



<http://www.biodiversitylibrary.org/>

Lindenia : iconographie des Orchidees

Gand [Belgium] :Impr. F. Meyer-van Loo,1885-1906.

<http://www.biodiversitylibrary.org/bibliography/64391>

v. 10-11 1895-96: <http://www.biodiversitylibrary.org/item/112011>

Page(s): Page [3], Text, Table of Contents, Plate CDXCVII, Page 37, Page 38, Text, Table of Contents, Plate DIV, Page 51, Page 52, Page [3], Text, Table of Contents, Plate DV, Page 5, Page 6, Plate DX,Plate DXI, Page 15, Page 16, Page 17, Page 18, Text, Table of Contents, Plate DXV,Plate DXVI, Page 25, Page 26, Page 27, Page 28

Contributed by: Missouri Botanical Garden, Peter H. Raven Library

Sponsored by: Missouri Botanical Garden

Folio
Qt 113
. 455535
1895-96
V. 10-11
V. 10-11

LINDENIA

ICONOGRAPHY OF ORCHIDS

CONDUCTED BY

J. LINDEN, LUCIEN LINDEN and EM. RODIGAS.

X.

1895.

Mo. Bot. Garden.
1897.

GHENT,

PRINTED BY EUG. VANDER HAEGHEN.

PART LX. □

JANUARY 1896.

LINDENIA

ICONOGRAPHY OF ORCHIDS

CONDUCTED BY

J. LINDEN, LUCIEN LINDEN and EM. RODIGAS.

THE COLOURED PORTRAITS BY

P. DE PANNEMAEKER, A. GOOSSENS and J. GOFFART.

CONTENTS :

	Pages		Pages
<i>Laelia autumnalis</i> Lindl. var. <i>alba</i> Hort.	45	<i>Cypripedium</i> × <i>Lawrenceo-Regnieri</i> Bleu.	51
<i>Catasetum</i> species and. var. <i>novae</i>	47		

TERMS OF SUBSCRIPTION :

SIX MONTHS OR HALF-YEARLY VOLUME (24 PLATES), 25 S. (6 DOLLARS) POST FREE.

Published by LUCIEN LINDEN

100, RUE BELLIARD

BRUSSELS (BELGIUM).

MAY ALSO BE HAD AT ALL THE PRINCIPAL LIBRARIES



CYPRIPEDIUM × LAWRENCEO-REGNIERI BLEU

PL. DIV.

CYPRIPEDIUM × LAWRENCEO-REGNIERI BLEU.

CYPRIPEDIUM. Vide *Lindenia*, I, p. 8.

Cypripedium × *Lawrenceo-Regnieri* BLEU. Hybridum novum infra descriptum.

The name of this hybrid indicates its origin, and one can easily see that it is closely related to *C. × concolawre*, of which the *Lindenia* has already published a portrait. Indeed, the correct name of *C. Regnieri* is *C. concolor var. Regnieri* and it is under this name that the plant has been described by REICHENBACH.

According to its parentage, the hybrid that we figure ought then to be considered as a variety of *C. concolawre* but we believe that such an appreciation does not reply to the reality. On the strength of it being so rigourous, it finishes by not being any more the same thing. Up to now, a considerable number of existing hybrides being given, and their variations infinite, the hybridist ought not, to our mind, to consider it as one thing, knowing that if he produces it, that he will obtain one which is distinguished from those that precede it. It certainly happens that two seedlings of different origins are able to be almost identical and it can also happen that seedlings of the same origin may be altogether different. To pretend to give, in spite of all, two distinct names in the first case, and only one in the second, would be to throw oneself into confusion.

As, the new hybrid produced by M. BLEU is very different from that of Sir TREVOR LAWRENCE, we therefore think that the clever Parisian hybridist is very justified in giving it the above name.

Cypripedium × *Lawrenceo-Regnieri* flowered, according to what its obtainer writes to us, from the 16th of September 1895. Mr BLEU sent the plant in flower to Brussels to show at the meeting of the ORCHIDÉENNE, November the 10th; it arrived in perfect condition, Monday morning, after the meeting unhappily too late to be exposed. We do not doubt but that it would have obtained a high recompense, for the flower is highly attractive, of a very elegant and steady form, and agreeable colouring. It is certainly an excellent acquisition.

L. L.

Le nom de cet hybride indique son origine, et l'on voit qu'il est proche parent du *C. × concolawre*, dont la *Lindenia* a déjà publié le portrait. En effet, le nom correct du *C. Regnieri* est *C. concolor var. Regnieri*, et c'est sous ce nom que la plante a été décrite par REICHENBACH.

D'après sa parenté, l'hybride que nous figurons pourrait donc être considéré comme une variété du *C. × concolawre*, mais nous estimons qu'une telle appréciation ne répond pas à la réalité. A force d'être rigoureuse, elle finit par ne plus l'être. Dès maintenant, étant donné le nombre considérable d'hybrides existants et leurs variations infinies, le semeur ne doit, à notre avis, considérer qu'une chose, à savoir si le produit qu'il a obtenu se distingue de ceux qui l'ont précédé. Il peut arriver certainement que deux semis d'origines différentes soient à peu près identiques; il peut arriver aussi que des semis ayant la même origine soient très différents. Prétendre donner, malgré tout, deux noms distincts dans le premier cas et un seul nom dans le second, serait se jeter dans l'incohérence.

En fait, le nouvel hybride produit par M. BLEU est très différent de celui de Sir TREVOR LAWRENCE, et par cette raison nous estimons que l'habile semeur parisien est très justifié à lui donner le nom qu'on a lu plus haut.

Le *Cypripedium × Lawrenceo-Regnieri* a fleuri, d'après ce que nous écrivait son obtenteur, à partir du 16 au 18 septembre 1895. M. BLEU avait envoyé la plante en fleurs à Bruxelles, pour figurer au meeting de L'ORCHIDÉENNE du 10 novembre; elle est arrivée en parfait état, mais malheureusement trop tard pour être exposée, le lundi matin, lendemain du meeting. Nous ne doutons pas qu'elle n'eût obtenu une haute récompense, car la fleur est d'une très belle allure, d'une forme élégante et sobre, et d'un coloris très agréable. C'est certainement une excellente acquisition.

L. L.

